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      Аннотация

    
        
          В данной работе даны общие понятия о теломерах, их строении и свойствах. Произведен анализ литературы и определена важность дальнейшего изучения теломер относительно процесса старения и ряда заболеваний. В работе описываются подходы к изучению метода измерения длины теломер, на основе которых были проведены эксперименты по определению длины теломер с помощью различных референсных генов (36B4 и TOP1).
        

        
          This paper provides general concepts about telomeres, their structure and properties. An analysis of the literature has been carried out and the importance of further studying the telomere regarding the aging process and a number of diseases has been determined. The paper describes the approaches to the study of the method of measuring the length of telomeres, on the basis of which experiments were carried out to determine the length of telomeres using various reference genes (36B4 and TOP1).
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